
ZAŠTO PROSVJEDUJEMO?! 

Poštovana sugrađanko, poštovani sugrađanine,  

ovim činom prosvjedujemo protiv Zaključka Gradskog vijeća kojim se na zemljištu u blizini ovog prijelaza, 50 

metara od ovih nebodera, neposredno uz ovo igralište „Dalmatinca“ omogućava Čistoći postavljanje 

pretovarne stanice smeća iz cijele gradske jezgre od Bačvica do Spinuta uključujući  kotare Lovret i Grad. 

Odluka je donesena bez ikakve javne rasprave, bez konzultacija s građanima, bez studije uticaja na okoliš, bez 

poštivanja smjernica Zakona o komunalnom otpadu, u području koje je GUP-om predviđeno kao sportsko-

rekreacijska zona. Žele je postaviti u području uz koje treniraju djeca, blizu područja gdje se kupaju i šetaju 

umirovljenici, u blizini biciklističke staze ... Ovo područje koriste građani cijelog Splita za rekreaciju.  

Prosvjedujemo protiv ponašanja Gradske uprave koja ustraje na svojim potezima unatoč jasno izraženom  

neslaganju i građana i Vijeća gradskog kotara kao izabranih predstavnika, a koje su trebali uvažiti po Odluci o 

mjesnoj samoupravi.  

Prosvjedujemo protiv PR obmane da se radi o jednom kontejneru kakvih ima po cijelom gradu i da je to 

privremeno te da se nitko ne buni. U zahtjevu je planirano 6 kontejnera, a ni to nije limitirano Zaključkom. Za 

razliku od onih po gradu ovi trebaju primati i komunalni otpad, ostatke hrane iz svih restorana, pizzerija, 

turističkih objekata a ne samo krupni ili papirnati. Nigdje nije određen ni krajnji rok tog „privremenog“  

rješenja.  

I nije istina da se nitko ne buni. Reporteri Slobodne Dalmacije su objavili tekst zbog kojeg su obišli dva takva 

kontejnera na Bačvicama te intervjuirali svjedoke a koji su jasno govorili o nesnosnom smradu. Kupači ga 

također spominju. Čak su nam i radnici Čistoće potvrdili nepodnošljivost mirisa tih kontejnera, a sve se to sad 

želi prebaciti ovdje. U ime turizma, turističkim otpadom želi se uništiti rekreacijska zona Splićana. 

Prosvjedujemo protiv PR obmane stalnog uspoređivanja s reciklažnim dvorištima, gdje se prima samo otpad 

bez mirisa, staklo, papir, plastika, a ta dvorišta moraju ispunjavati i brojne zakonske norme, biti u GUPu, proći 

javnu raspravu, imati studiju uticaja na okoliš, voditi računa o okolnim stanarima.  

Ništa od toga nije uvjetovano u ovoj ideji. Sve je proglašeno tek „smještanjem kontejnera i poslovnim 

aktivnostima Čistoće“. 

Prosvjedujemo protiv PR spinova po kojima Gradska uprava sada nama „želi objasniti“, da im se javimo „ako 

imamo pitanja“. Nama ne trebaju objašnjenja, sve smo shvatili. Nemamo pitanja, imamo odgovor, a to je NE!  

Prosvjedujemo i protiv pokušaja da Uprava daljnjim postupcima okrene druge kotare i građane Splita protiv 

nas te da nas stavlja kao taoce nedostatka ideja. Na Upravi grada je da traži rješenja koja neće uticati na 

življenje jednih na uštrb drugih, a pogotovo neće stavljati interese turizma ispred interesa građana.  

DANAS OVO, BEZ PITANJA, RAZGOVORA, SUGLASNOSTI  ŽELE PRIREDITI NAMA,  

A SUTRA ĆE ISTO UČINITI VAMA. 

ZATO STANITE UZ NAS, PODRŽITE NAS i HVALA NA RAZUMIJEVANJU.  

GRAĐANI IMAJU PRAVO PROSVJEDOVATI !!! 


